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У ЦЕНТРІ УВАГИ 
 

Президент України В. Янукович відкрив 

Національний Сорочинський ярмарок 
 
Глава держави взяв участь в урочистостях з нагоди відкриття Національного 

Сорочинського ярмарку, що проходить у селі Великі Сорочинці Миргородського 
району Полтавської області. 

Відкриваючи дійство, Президент традиційно звернувся до присутніх: 
«Дорогі жителі Полтавщини, 

шановні учасники та відвідувачі ярмарку! 
Щиро вітаю вас із відкриттям цього радісного, яскравого, непересічного 

свята. Сорочинський ярмарок став візитівкою не лише Полтавщини, а й України. 
Ярмаркують в Україні з початку XVI століття, та Сорочинський ярмарок був і 

залишається неповторним і колоритним. Щороку сюди з’їжджаються гості з 
усього світу, аби познайомитися з українськими народними промислами, звичаями 
та обрядами, а також здобутками сучасного промислового та аграрного 
виробництва. Лише справжнім господарям, мудрим і досвідченим до снаги 
створити все те, що представлено на ярмарку: від потужної техніки до знаменитих 
опішнянських глечиків, неповторних вишиванок і решетилівських килимів. 

Переконаний, що участь провідних підприємств України в Сорочинському 
ярмарку дасть змогу розширити їхні ділові відносини з партнерами в усьому світі. 
Адже саме тут, у Великих Сорочинцях, упродовж багатьох років укладаються 
вигідні угоди, підписуються контракти, розширюється міжнародне 
співробітництво. 

Унікальність ярмарку ще й у тому, що тут можна познайомитися і з 
особливостями національних традицій інших народів, адже гості також 
представляють свої експозиції. Завдяки творчим зусиллям та натхненню 
організаторів продовжуються і збагачуються невичерпні народні традиції, 
донесені до всього людства великим письменником зі світовим ім’ям Миколою 
Гоголем. 

Цього року проведення Сорочинського ярмарку присвячене 65-й річниці 
Перемоги у Великій Вітчизняній війні. Та перемога, яку принесли нам ветерани на 
нашу землю, ніколи не буде забута. Тому в цей рік – Рік ветеранів ми робимо їм 
низький уклін і велику подяку. Це дуже символічно і для нас, і для нашого 
покоління, і для майбутніх поколінь. Адже наші славетні воїни не лише 
відвоювали мир та спокій для прийдешніх поколінь, а й зберегли національні та 
культурні традиції рідної землі. 

Сьогодні Сорочинський ярмарок вкотре дає нам чудову нагоду оцінити власні 



 3

здобутки, а також показати нашим закордонним гостям можливості промислового, 
аграрного, торговельного та туристичного секторів економіки як Полтавщини, так 
і усієї України. У такій життєрадісній, сердечній та щирій атмосфері закладається 
підґрунтя тісної співпраці в діловій сфері, відроджуються споконвічні традиції та 
примножуються культурні надбання. Приємно усвідомлювати, що нам є чим 
пишатися. 

За короткий період нам вдалося спрямувати економіку країни на шлях 
поступового, але впевненого розвитку. Зростає реальний сектор економіки, 
стабілізується ситуація у фінансовій та соціальній сфері. Влада почала працювати. 

Зокрема, за перше півріччя реальний валовий внутрішній продукт зріс на         
6,3 %. Показник інфляції тримається на рівні нижчому, ніж планувалося – за 
півроку він становив 3,3 % при річному прогнозі 13,1 %. Виробництво у 
промисловому секторі зросло на 12 %, а в сільському господарстві – майже на          
3,5 %. 

Такі позитивні зрушення вселяють надію, без якої ми з вами не можемо жити, 
надію на покращення життя наших людей, добробуту громадян України вже в 
найближчому майбутньому. 

Переконаний, що наші надбання у соціально-економічній, культурній, 
мистецькій і духовній сферах сприятимуть зміцненню авторитету України на 
міжнародній арені. Сподіваюся, що заходи, подібні до сьогоднішнього, 
сприятимуть зміцненню ділових контактів та розширенню перспектив 
міжнародної співпраці. 

Приємно відзначити, що Полтавщина посяде достойне місце серед інших 
областей у відродженні економіки, вирішенні соціальних питань, розвитку 
культури і духовності. Ваш регіон серед перших за показниками зростання 
промислового виробництва, обсягів реалізованої продукції. Завдяки цьому 
успішно вирішуються питання погашення заборгованості із заробітної плати, що 
нагромаджувалася протягом попередніх років, скорочується безробіття. Окрім 
того, незважаючи на непрості погодні умови, трудівники Полтавщини зібрали 
непоганий, як для цього року, врожай ранніх зернових – 1,3 млн т при середній 
урожайності 23,3 центнера з гектара. 

Шановні друзі! 
Впевнений, що лише спільними зусиллями ми зможемо зрушити з місця та 

поступово вирішити весь той вал проблем, що роками накопичувався у нашій 
державі. 

Тож бажаю організаторам, учасникам, гостям ярмарку невичерпної життєвої 
енергії, нових трудових звершень, добробуту і достатку в родинах. 

Нехай цей ярмарок подарує кожному щось цікаве і неповторне. Вдалого та 
доброго ярмаркування!» – побажав В. Янукович учасникам та гостям ярмарку. 

(Офіційне інтернет-представництво Президента України 
(http://www.president.gov.ua). – 2010. – 18.08). 
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АНАЛІТИЧНИЙ РАКУРС  
 

О. Ворошилов, канд. іст. наук, 
старш. наук. співроб. 

 
Страда-2010 в Украине: будем с хлебом! 

 
Страда-2010 подходит к концу. Несмотря на аномально жаркую и сухую 

погоду, по состоянию на 16 августа украинские аграрии собрали 28,7 млн т 
зерновых и зернобобовых с площади более чем 11,5 млн га, средняя урожайность 
составляет почти 25 ц/га. 

В частности, пшеницы намолочено 17,79 млн т с 6,25 млн га при средней 
урожайности 28,4 ц/га; ячменя – 9,21 млн т с 4,31 млн га при средней урожайности 
21,4 ц/га; ржи – 503 тыс. т с 277 тыс. га при средней урожайности 18,1 ц/га. 

Всего в этом году в правительстве рассчитывают собрать 40–42 млн т 
зерновых культур. Это немного меньше, чем в прошлом – 46 млн т (в рекордном 
2008 г. собрали 53,3 млн т). Вывезти из Украины на продажу в уходящем 
маркетинговом году планируют 15–17 млн т зерновых. 

В начале августа Министерство аграрной политики Украины понизило свой 
прогноз по урожаю зерновых в Украине с 46 млн т до 42,5 млн т вследствие 
жарких и сухих погодных условий, наблюдавшихся в большинстве регионов 
страны. 

В то же время эксперты считают, что он будет ниже – 38–40 млн т. 
Отмечается, что на снижение валового сбора зерновых оказали негативное 
влияние погодные условия, сокращение уборочных площадей и снижение 
урожайности пшеницы. Как заявил заместитель генерального директора по 
вопросам стратегического развития ВГО «Аграрная палата Украины» А. Жемойда, 
жаркое лето значительно уменьшило урожай зерновых – на 5 млн т.  

12 августа министерство сельского хозяйства США (USDA) также снизило 
прогноз урожая зерна в Украине в 2010 г. на 6,2 млн т по сравнению с названным 
в июле – до 38,75 млн т. Согласно публикации минсельхоза США, урожай 
пшеницы уменьшен с 20 млн т до 17 млн т, из-за чего ее экспорт в текущем 
маркетинговом году ожидался в объеме 6 млн т против ранее названных 8 млн т. 

Также можно отметить, что, по оценкам аналитиков ИА «АПК-Информ», 
переходящие остатки пшеницы составили 1,87 млн т. В сумме с прогнозируемыми 
переходящими запасами общее предложение пшеницы в 2010/11 МГ может 
составить 19,8 млн т против прошлогодних 23,6 млн т. 

В то же время министр аграрной политики Украины Н. Присяжнюк заверяет, 
что сегодня в Украине не существует никакой угрозы продовольственной 
безопасности. «На сегодняшний день угрозы продовольственной безопасности 
относительно обеспечения страны зерном в Украине нет. Ситуация на зерновом 
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рынке нашей страны стабильна и спокойна. Нет никаких внутренних факторов, 
чтобы вызвать обеспокоенность относительно продовольственной безопасности и 
подорожания хлеба», – отметил Н. Присяжнюк. Он добавил, что в настоящее 
время жатва ранних и озимых зерновых находится на завершающей стадии, а 
уровень урожая отвечает мировым стандартам. 

Эксперты отмечают, что на данный момент украинские 
сельхозпроизводители находятся в выигрыше. Так, Минагрополитики вновь 
пересмотрело стоимость закупки продукции аграрного производства. Теперь 
мягкая пшеница 3 класса (наиболее распространенный товар в сельском 
хозяйстве) будет приобретаться госкомпаниями по 1,3–1,52 тыс. грн за 1 т, что на 
150 и 200 грн больше предыдущей стоимости. Пшеницу 4 и 5 классов 
госмонополии будут брать по 1,161 и 1,125 тыс. грн соответственно. 
(Себестоимость производства пшеницы в средней нише составляет в среднем          
700 грн за 1 т, в крупных хозяйствах – не превышает 650 грн. Таким образом, при 
существующих ценах аграрии зарабатывают в случае продажи зерна государству 
не менее 600 грн на каждой тонне.) 

Это самый высокий показатель за последние несколько сезонов даже с 
поправкой на инфляцию: в 2008 г. рентабельность сельхозпроизводства была            
17      %, в прошлом году – на уровне 7      %. В этом году, если бы цены не пошли 
вверх, рентабельность была бы 1–2      %, но благодаря высоким ценам 
производители выиграют, хотя продадут фактически меньше из-за падения 
урожая. 

Еще один вопрос, привлекающий всеобщее внимание, – это экспорт 
Украиной зерна. 

В рейтинге ведущих мировых экспортеров зерна Украина вместе с Россией 
удержались на третьем месте в сезоне-2009/10, экспортировав по 21,2 млн т зерна. 
При этом Украина прочно удерживает лидерство в мире по экспорту ячменя, 
почти вдвое опережая ближайшего преследователя – Австралию (доля на мировом 
рынке составляет 36      %). По объемам экспорта пшеницы Украина в прошлом 
году заняла шестое место в мире (около 7      % от объема мировой торговли). 

Аналитики подчеркивают, что жаркое лето т. г. создало чрезвычайно 
сложные условия для производителей сельскохозяйственной продукции по всей 
Европе. Только за последние недели цены на зерно на Чикагской товарной бирже 
выросли на 20      %, побив 13-месячный рекорд. 

Для украинских зернотрейдеров сейчас выгоднее экспортировать, чем 
торговать на местном рынке, так как внутренние цены на зерно составляют             
155 долл. за тонну, в то время как внешние цены держатся на уровне 200 долл. за 
тонну. Об этом говорится в аналитическом обзоре «Эрсте Банка». 

Учитывая вышеизложенное, Минагрополитики Украины предлагает 
Кабинету Министров страны ввести квоты на экспорт зерна. Об этом, в частности, 
сообщил Reuters министр аграрной политики Н. Присяжнюк. По данным 
агентства, размер квоты будет предложен на уровне 5 млн т. (Следует отметить, 
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что Украина уже вводила квоты в сезоне 2007/2008 гг. после сравнительно 
низкого урожая). 

В свою очередь вице-премьер Украины С. Тигипко считает квотирование 
экспорта зерна крайней мерой и уверяет, что даже в случае введения оно коснется 
не всех видов зерна. «У нас есть и другие варианты: есть хлеб так называемого 
массового потребления, и нам намного выгоднее закупать у конкретных 
производителей конкретные объемы, чем сдерживать весь рынок», – сказал он на 
брифинге в Киеве. 

Вице-премьер также отметил, что в Украине будет достаточно хлеба, даже 
несмотря на то, что урожай будет ниже прогнозных показателей. «Мы имеем 
достаточные переходные остатки, и мы имеем хороший урожай», – заверил            
С. Тигипко. По его словам, сейчас речь идет приблизительно о 42 млн т. «Этого 
нам абсолютно достаточно, чтобы мы обеспечили себя как страну. Более того, мы 
еще приблизительно 15 миллионов (тонн) зерна можем отправлять на экспорт», – 
заявил вице-премьер.  

А министр агрополитики Н. Присяжнюк пообещал, что в случае введения 
квот на экспорт зерна, они обязательно будут согласовываться с зернотрейдерами: 
«Даже если квоты будут вводиться, они будут вводиться в первую очередь на 
пшеницу для того, чтобы обеспечить продовольственную безопасность страны. И 
они будут согласованы с зернотрейдерами, и они будут мягкими и лояльными». 
«Лично я вижу целесообразность во введении квот, и целесообразность введения 
квот видят зернотрейдеры. Первое предложение будет, скорее всего, около            
7–8 млн т зерна», – добавил министр. (Предельный объем экспорта, по данным 
Кабинета Министров, составит в этом году 15–17 млн т зерна). 

Со своей стороны Президент Украины поручил Генпрокуратуре реагировать 
на политику искусственного сбивания цен на зерно. В. Янукович подчеркнул, что 
правительство создает все условия, чтобы сельхозпроизводители вернули свои 
средства, которые вложили в этот урожай. «Государство показало пример, и 
прежде всего мы закупаем сейчас это зерно в госрезерв», – сказал В. Янукович. 
Вместе с тем зернотрейдеры фактически «заставляют сельхозпроизводителей 
дешево продавать зерно», – сказал Президент. «Поэтому я просил бы, чтобы в 
этих вопросах законодательство выполнялось, и зернотрейдеры не обворовывали 
сельхозпроизводителей, крестьян», – отметил он, говоря о целесообразности 
организации проверки исполнения субъектами зернового агрорынка 
действующего законодательства. В. Янукович также подчеркнул важность 
недопущения случаев экспорта зернотрейдерами зерна несоответствующего 
класса для возмещения завышенных сумм НДС. «Это прямое обворовывание 
бюджета и этот вопрос также должен сейчас быть в сфере работы 
Генпрокуратуры», – отметил Президент. 

Как сообщает пресс-служба Генпрокуратуры, Генеральная прокуратура 
Украины взялась за проверку соблюдения законов на рынке зерна, в том числе в 
сфере экспорта зерна. Отмечается, что после введения Россией эмбарго на 
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зерновой экспорт, цена продовольственного зерна в Украине увеличилась 
примерно на 100 грн (12,67 долл.) – до 1700 грн (215,45 долл.) за тонну. В 
отдельных городах страны начал незначительно дорожать хлеб, но после 
вмешательства властей предприятия вернули цены на прежний уровень. 

Правительство Украины также намерено усилить государственный контроль 
на зерновом рынке, где в последнее время отмечен ряд нарушений и манипуляций 
с зерном нового урожая, сообщил первый вице-премьер министр Украины            
А. Клюев. «Происходят удивительные вещи – затягивание с закупками зерна 
текущего урожая для собственных нужд, нерациональное использование 
переходящих остатков зерновых ресурсов, манипуляции с ценами и показателями 
качества», – сказал А. Клюев. 

Он подчеркнул, что отмечены факты оформления зерна на экспорт с 
занижением показателей качества: вместо второго, третьего класса заявляется 
зерно пятого, шестого, и таким образом под видом фуражного зерна вывозится 
высококачественная пшеница. Кроме того, с целью возмещения НДС некоторые 
экспортеры занижают качество зерна. В частности, такие виды нарушений 
зафиксированы в работе компаний «Серна», «Виталмар Агро», «Агроэкстра», 
«Юнигрейн Украина Групп», «Альфред С. Топер Интернешнл». «Это 
недопустимо. На зерновом рынке должен быть усилен государственный 
контроль», – подчеркнул первый вице-премьер. 

По мнению же украинских трейдеров, власть пока ввела негласный запрет на 
экспорт: предназначенное для зарубежных поставок зерно таможенники не 
выпускают из украинских портов, обвиняя компании в искажении параметров 
качества. 

Президент украинской зерновой ассоциации, на долю участников которой 
приходятся 80      % экспорта, В. Клименко заявил, что экспорт зерна из Украины 
фактически приостановлен из-за изменений в правилах оформления грузов. 
Согласно новым требованиям, Государственная таможенная служба Украины 
должна брать анализы зерна у экспортеров на соответствие таможенному коду. 
«Практически большинство зернотрейдеров Украины прекратили закупать 
пшеницу. Суда, которые стоят в портах под оформлением, не могут отправить 
зерно в пункт назначения. В этих условиях закупать пшеницу становится 
экономически опасным», – сказал В. Клименко. По его словам, украинские 
экспортеры собираются обратиться в правительство с просьбой разъяснить 
ситуацию, почему в украинских портах остаются заблокированными суда с 
зерном. 

Со своей стороны, заместитель гендиректора Аграрного фонда Украины            
А. Лавринчук обращает внимание на то, что «сейчас, по данным статистики, 
собрано более 27 млн т зерна нового урожая. Но на сертифицированные элеваторы 
завезли только 7 млн т. Это означает, что оно лежит на токах и 
сельхозпроизводители в ожидании высоких цен на зерно перестали вообще думать 
о его реализации». 
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А президент Клуба аграрного бизнеса А. Лисситса считает, что все игроки 
украинского зернового рынка – государство, зернотрейдеры и производители – 
должны определиться с правилами игры на этом рынке.  

В то же время, напоминают обозреватели СМИ, Украина является членом 
ВТО и может вводить квоты на экспорт только с одобрения этой организации. 

Хотя, как считает партнер международной юридической группы 
AstapovLawyers О. Мальский, возможные разбирательства с Украиной в рамках 
Всемирной торговой организации в случае введения страной ограничений на 
экспорт зерна ввиду длительности процесса невыгодны с точки зрения прямых 
финансовых выгод для членов ВТО. «Вполне логично предположить, что годовые 
усилия и затраты на судебный процесс не принесут прямых финансовых выгод 
для любой из стран-членов ВТО», – сказал он, комментируя заявление 
замминистра экономики В. Пятницкого о том, что Минэкономики не ожидает 
санкций ВТО к Украине при ограничении ею экспорта зерна, поскольку 
ограничительные меры будут вводиться только на определенное время и будут 
направлены на защиту продовольственной безопасности страны. 

О. Мальский отметил, что даже в случае начала дела против Украины любая 
из стран-членов ВТО в лучшем случае может добиться результата через год или 
полтора. 

Кроме того, по словам юриста, несмотря на неодобрение со стороны ВТО, 
введения подобных запретов, исключения из данного правила все-таки 
существуют. «Например, экспортные квоты могут быть введены страной, если они 
вводятся на определенное время с целью предотвращения утечки продуктов из 
страны во время их недостатка или с целью обеспечения продовольственной 
безопасности страны», – сказал он. Помимо того, как отметил О. Мальский, 
иногда запрет или ограничение экспорта может вводиться с целью регулирования 
стандартов, классификации товаров, а также их продажи в международной 
торговле. «Учитывая данные исключения, вполне можно предположить, что 
странам-членам ВТО будет сложно доказать, что ограничения, вводимые 
Украиной, противоречат ее законодательству», – сказал он. 

В то же время, по словам О. Мальского, так как в ВТО отсутствует механизм 
компенсации убытков, итогом рассмотрения дела станет приведение 
законодательства Украины в соответствие с нормами ВТО, то есть отказ от 
данного запрета. «Учитывая все это, действительно не стоит ожидать санкций со 
стороны ВТО как организации и со стороны стран-членов, возможно, за 
исключением некоторых общих комментариев и писем с просьбой 
придерживаться тех рамок, которые предписаны касательно исключений из 
общего правила», – резюмировал О. Мальский. 

Пока же правительство отложило рассмотрение вопроса о квотировании 
экспорта зерновых на 25 августа. 

Также эксперты видят уникальность этого сельскохозяйственного сезона в 
том, что все вырученные от продажи зерна деньги пойдут в карман 
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непосредственно аграриям. Поскольку банки крайне незначительно кредитовали 
посевную, то на сегодня большинство сельхозпроизводителей не имеют больших 
долговых нагрузок. Но обратная сторона прибылей аграриев – рост цен на 
продовольственном рынке. 

Так, в настоящее время хлебопеки Украины отрабатывают с Кабмином 
комплекс мер по недопущению роста цен на хлеб. Если же переговоры хлебопеков 
и правительства не будут успешными, то цены на хлеб могут повыситься, по 
некоторым оценкам, на 7-10      %. Эксперты аграрного сектора прогнозируют 
повышение стоимости хлеба в связи с ростом мировых цен на пшеницу, 
подорожанием энергоносителей, долговой нагрузкой аграрных предприятий и 
необходимостью увеличения минимальной зарплаты в нынешнем году. 

По словам председателя правления ОАО «Коровай» В. Рудого, в этом году на 
рынке зерна сложилась необычная ситуация. Если раньше цена на зерно в августе 
снижалась на 10-15      %, то в этом году цена увеличивается почти на 13      %. Все 
это может привести к росту цен на муку, и как следствие – на хлеб. 

Что касается непосредственно формирования цены на хлеб, то В. Рудой 
озвучил три вопроса, которые необходимо решить на уровне правительства. Так, 
хлебопеки инициируют уменьшение ставки НДС для хлебопекарной отрасли. 
Также они предлагают правительству выделить зерно из Государственного 
интервенционного фонда по ценам прошлого года. Кроме этого, производители 
хлеба считают необходимым проводить оплату за энергоносители по факту их 
потребления (сейчас они вносят предварительную оплату). Комплекс этих мер 
должен помочь предотвратить рост цен на хлеб. 

Со своей стороны, первый вице-премьер А. Клюев дал поручение МинАПК 
не допустить роста розничных цен. «Закупочные цены на зерновые уже 
подскочили, и следует предпринять меры по недопущению прыжка розничных 
цен на хлеб и хлебопродукты в течение этого и следующего года»,– сказал            
А. Клюев. Хотя и не уточнил, какие меры пресечения ценовых скачков применит 
власть. 

Хотя Президент В. Янукович допускает незначительный рост цен на хлеб. Об 
этом он, в частности, сказал, находясь в Полтавской области. «У нас нет сегодня 
оснований считать, что хлеб будет значительно дорожать, относительная ценовая 
стабильность на хлебном рынке будет. Возможно, будет небольшое подорожание, 
но мы из резерва будем делать интервенции муки на рынок», – заявил Президент. 

В этой связи можно напомнить, что цена на батоны и черный хлеб 
регулируется властью. Но, по мнению директора информационной компании 
«Проагро» Н. Верницкого, это вызовет рост на 20-25      % цен на несоциальные 
сорта. 

По мнению представителей Всеукраинской ассоциации пекарей, повышения 
цен можно избежать, если Кабмин предложит компенсации для сохранения 
предприятиями отрасли рентабельности. 

Сообщается также, что Аграрный фонд Украины в ближайшее время 
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сформирует государственный зерновой фонд объемом 5 млн т зерна с целью не 
допустить роста цен на хлеб. «По подсчетам экспертов, для поддержания цены на 
социальные сорта хлеба Аграрному фонду придется в месяц выбрасывать на 
рынок около 40 тыс. т зерна. Это не такое уж большое количество. Агарный фонд 
имеет более 6 млрд грн (около 750 млн долл.) поэтому собственных средств на 
формирование государственного интервенционного фонда будет достаточно», –
отметил заместитель генерального директора Аграрного фонда Украины            
А. Лавринчук. 

Обозреватели обращают внимание и на то, что ситуация с повышением 
мировых цен на зерно и хлеб будет разворачиваться на фоне осенней 
избирательной кампании в Украине. После достаточно непопулярных решений о 
повышении цен на газ для населения и тарифов ЖКХ, власти необходимо 
продемонстрировать несколько эффектных побед. Удержание стабильных цен на 
хлеб в Украине на фоне ожидаемого повышения цен на хлеб в России и в Европе – 
подходящая для этого ситуация. А вот после 31 октября подорожание хлеба будет 
практически однозначно, прогнозируют многие эксперты. 

В то же время главный экономист инвесткомпании Dragon Capital Е. Белан 
считает, что нынешнее повышение мировых цен на зерно вряд ли окажет 
значительное влияние на Украину. «Урожай зерна в Украине ожидается на уровне 
40 млн т, что, хотя и на 13      % ниже отметки прошлого года, остается высоким 
показателем по сравнению с соседней Россией, где погодные условия оказались 
менее благоприятными», – отметила она. «С учетом вышесказанного, мы 
улучшили прогноз инфляции в Украине на конец 2010 г. до 9,5      % с ранее 
ожидаемых 11      %», – резюмировала экономист. 

В целом же аномально жаркая погода, тем не менее, не помешала украинским 
аграриям собрать неплохой урожай с перспективой получить за него хорошие 
деньги. Вместе с тем отечественные хлебопеки недвусмысленно предупреждают о 
возможном подорожании хлеба. С другой стороны, ситуация на мировых 
зерновых рынках дает возможность Украине основательно пополнить свой 
золотовалютный запас.  

 
 

АКТУАЛЬНА ПРЕС-КОНФЕРЕНЦІЯ 
 

С. Горова, влас. кор.  

 
«Ашманов и партнеры-Украина» начинает работу 

 
Инвестиционная группа «Интернет Инвест» (Киев) и компания «Ашманов и 

партнеры» (Москва) объявили о создании в Украине совместной компании 
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«Ашманов и партнеры-Украина». 
По условиям соглашения, «Ашманов и партнеры» (Москва) предоставит 

украинской стороне доступ к эксклюзивным технологиям поискового 
продвижения, управления контекстной и медийной рекламой, продвижения 
брендов в сети и главное – огромный опыт в применении этих технологий в 
реальных бизнес-проектах. «Основная цель – предоставить в Украине такие же 
услуги, как те, что мы можем предоставлять в России», – говорил на пресс-
конференции в информационном агентстве УНИАН генеральный директор 
компании «Ашманов и партнеры» (Россия, г. Москва) И. Ашманов. 

Украинская сторона возьмет на себя обеспечение технологической базы, всю 
операционную деятельность, а также адаптацию ряда технологий к условиям 
местного рынка. Президент групп компаний «Интернет Инвест», заместитель 
главы правления Интернет-ассоциации Украины А. Ольшанский отметил, что 
отчасти к такому сотрудничеству подвели «запросы клиентов, которые нуждаются 
в этих услугах». «Поскольку мы всегда сосредоточены на качестве услуг для 
клиентов, то решили попробовать найти партнера, который является лидером в 
этой области для того, чтобы дать клиентам услугу самого высокого качества, 
которое возможно на данном рынке», – подчеркнул А. Ольшанский. 

Кроме того, для компании такой альянс позволит сэкономить несколько лет 
времени и, фактически, даст возможность сразу оказаться на передовой 
технологического развития. 

Компания «Ашманов и партнеры» известна на рынке также просветительской 
работой, проведением целого ряда семинаров и конференций, посвященных 
средствам превращения Интернета в инструмент для бизнеса. По этому 
направлению также планируется тесное сотрудничество с украинской стороной, 
подготовка и проведение совместных мероприятий, что в перспективе будет 
способствовать развитию украинского рынка услуг продвижения бизнеса в 
Интернете. 

«Интернет из разных мест выглядит немного по-разному, – приводятся в 
пресс-релизе, розданном журналистам, слова И. Ашманова. – Я имею в виду, что с 
развитием механизмов геотаргетинга у поисковиков и рекламных сетей позиции 
сайтов в выдаче по определенным запросам или, например, стоимость целевой 
контекстной рекламы сильно отличаются для России и Украины. Раньше мы 
вынуждены были отказывать клиентам из Украины, поскольку не имели в 
Украине соответствующей базы и не могли обеспечить услугу такого качества, 
которое обычно ассоциировано с нашей компанией. Сейчас, с появлением 
украинского партнера, ситуация изменится, и украинские пользователи сети 
смогут получить по-настоящему высококлассный сервис». 

Организация такого вида сотрудничества характерна тем, что способствует 
продвижению инновационных технологий в Украине, укрепляя тем самым 
позиции компании «Ашманов и партнеры», ведущей в данном сегменте рынка, 
также и в России. Данное направление сотрудничества является очень важным в 
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развитии интернет-технологий, в сфере, в которой наблюдается традиционное 
отставание наших двух стран по сравнению с ведущими странами Запада. Это тем 
более значительно, что активное проявление глобализационных процессов требует 
технологического выравнивания субъектов экономической деятельности во всем 
мире. 

Справочная информация: 
Инвестиционная группа «Интернет Инвест» является одной из крупнейших в 

Украине в сфере Интернет и высоких технологий. Холдинг объединяет проекты, 
каждый из которых является признанным лидером в своей области: регистратор 
доменных имен Imena. UA, хостинг-провайдер MiroHost, Украинская баннерная 
сеть, рекламное агентство PingWin, национальная почтовая система Mail.UA, 
хостинговый проект GigaHost.ua, сервис паркинга доменных имен Parking.ua. 

Компания «Ашманов и партнеры» основана в 2001 г. и является одним из лидеров 
российского рынка интернет-маркетинга. Основные направления деятельности компании 
– интернет-маркетинг (поисковое продвижение сайтов, контекстная реклама, медийная 
реклама, продвижение в социальных сетях, комплексный интернет-маркетинг), 
консалтинг (проведение специализированных аудитов интернет-бизнеса заказчика, 
исследования целевой аудитории и разработка интернет-стратегии), разработка и 
внедрение полезных технологий, повышающих эффективность интернет-проектов. 
Компания «Ашманов и партнеры» является организатором крупнейших в России 
отраслевых конференций по поисковой оптимизации, интернет-рекламе и созданию 
сайтов. 

 
(Інформація СІАЗ) 

 
 

ЗАКОНОДАВЧА ВЛАДА 
 
Голова Верховної Ради України В. Литвин узяв участь у відкритті VІ Київської 

міжнародної книжкової виставки-ярмарку. 
Виступаючи перед учасниками і гостями виставки, В. Литвин наголосив на 

тому, що «книжка повинна бути доступна кожній людині, а авторські права та 
інтелектуальна власність мають бути абсолютно захищені». Для цього, за його 
словами, влада повинна приймати відповідні рішення і забезпечувати реалізацію 
цих рішень. Оцінюючи законодавчу базу у сфері книговидавництва, Голова 
Верховної Ради підкреслив, що «закони прекрасні, але вони погано виконуються».  

В. Литвин позитивно оцінив той факт, що сьогодні в Україні проводиться 
ярмарок, який має міжнародний вимір. «По-перше, це можливість побачити, що 
реально можуть творити у цій сфері в Україні та за її межами, а по-друге, – думати 
над тим, як подолати той величезний розрив, який є між видавництвами; між 
книгою, власне, і людиною, оскільки зруйнована система розповсюдження книги», 
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– зазначив він.  
Голова Верховної Ради України наголосив, що сучасні інформаційні 

технології не замінять книжку. «Коли людина читає, коли людина думає, робить 
для себе відповідні позначки, вона збагачується», – зазначив він (Економічна 
правда (www.epravda.com.ua). – 2010. – 18.08).  

 
*** 

Віце-спікер М. Томенко вважає, що Конституційний Суд може 
«вляпатися» в історію світового конституціоналізму. Про це він заявив під час 
зустрічі з журналістами в Ужгороді 18 серпня, повідомляє прес-служба            
М. Томенка. 

«Як відомо, влада розглядала три варіанти можливих дій, – сказав він. – 
Перший і єдиний конституційний – це внесення змін до Конституції так, як це 
передбачено законом, – у парламенті», – зазначив віце-спікер. 

«Другий – ухвалення нової редакції або відміна чинної через референдум, і 
третій – повернення до редакції Конституції, прийнятої 28 червня 1996 р., через 
рішення КС», – нагадав він. 

За словами М. Томенка, «і перший – парламентський шлях, і другий – 
“референдумний” – не отримали повної підтримки навіть серед фракцій коаліції». 
«Тому обрано третій шлях. І якщо нічого принципового в підходах нинішньої 
влади не зміниться, то в жовтні Україна прокинеться де-факто у президентській 
республіці», – наголосив віце-спікер. 

«Важко уявити собі реакцію світового співтовариства на такі дії, але точно 
можна сказати, що Конституційний Суд назавжди може вляпатись в історію 
світового конституціоналізму», – заявив віце-спікер (Українська правда 
(www.pravda.com.ua). – 2010 – 18.08). 

 
*** 

Тимчасова слідча комісія Верховної Ради з питань розслідування випадків 
цензури у ЗМІ може підтримати ідею спецзасідання ВР щодо питань свободи 
слова в Україні. Так вважає голова ТСК І. Геращенко, повідомили в секретаріаті 
ТСК. 

«Надто багато фактів, які свідчать про те, що проблема свободи слова 
набирає загрозливого характеру, в тому числі і для іміджу України», – сказала І. 
Геращенко. 

«Влада не може закривати на це очі і зводити все до банальних заяв про 
вірність принципам свободи слова в той час, коли дії силовиків, моніторинги 
написаних наче під копірку новин свідчать про інше», – наголосила вона. 

І. Геращенко припускає, що ситуація довкола ТРК «Чорноморська»,            
«5 каналу» й ТВі, а також питання про спеціальне засідання може бути розглянуте 
7 вересня, в перші дні роботи Верховної Ради. 

Вона зазначає, що результатом спеціального засідання має стати прийняття 
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«медійних законів», які так довго відкладаються і на які «тривалий час очікує 
журналістська спільнота» – зокрема, це законопроект № 2763 «Про доступ до 
публічної інформації». 

Також це стосується законопроектів № 6447 А. Яценюка і № 6447-1            
О. Кондратюк, які розширюють поняття «цензура» та значно посилюють 
відповідальність за неї, встановлюють кримінальну відповідальність власників і 
менеджерів за тиск на журналістів. 

На думку І. Геращенко, Верховна Рада має прийняти постанову про 
мораторій на перевірки в ЗМІ на час виборчої кампанії, аби у «податкових та 
інших структур не було спокуси таким чином приборкувати нелояльні і незалежні 
ЗМІ» (Українська правда (www.pravda.com.ua). – 2010 – 18.08). 

 
*** 

Народный депутат от ПР, член Комитета ВР по вопросам 
экономической политики А. Плотников уверен, что ситуация с 
подорожанием газа быстро нормализуется. 

«Понятно, что любые всплески ценообразования приводят к тому, что в 
первые месяцы будет больше неплатежей, чем обычно, но я думаю, что ситуация 
нормализуется», – заявил он. 

По его мнению, «граждане привыкнут к этим ценам и будут платить в 
обычном режиме». 

«Хотя я прогнозирую, что первая “повышенная” платежка может вызвать 
определенное недовольство, и показатель неплатежей будет больше. Что касается 
того, как с этим бороться... Существуют разные версии: например, предложения 
штрафов и предложения по предварительному взысканию платежей. Но я думаю, 
что до этого не дойдет, ситуация нормализуется, и украинцы будут платить. 
Данное повышение цен не является каким-то критическим. Да, оно ощутимо, но 
оно не фатальное, и, как по мне, то где-то с второго-третьего месяца после 
повышения цен ситуация вернется на стандартную схему», – сообщил «регионал» 
(Четверта влада (4vlada.net). – 2010 – 18.08). 

 
*** 

В правительстве уже подготовлен проект закона о внесении изменений в 
ряд законов, которые регламентируют вопросы пенсионного обеспечения. Об 
этом сообщил народный депутат Украины от БЮТ О. Ляшко. 

По словам «бютовца», в указанном законопроекте «в соответствии с 
Меморандумом между правительством Украины и МВФ предусмотрено и 
повышение пенсионного возраста для мужчин и женщин, и целый ряд других 
новаций, которые значительно ухудшат права граждан на пенсионное 
обеспечение».  

«По моему мнению, указанные шаги правительства проблемы дефицита 
Пенсионного фонда не решат. Ведь если человек не имеет работы, то, во сколько 
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бы лет он не выходил на пенсию, взносов в Пенсионный фонд от этого не 
прибавится. Поднимать пенсионный возраст в стране, которая в течение 
последних 10–15 лет переживает серьезный демографический кризис – это 
аморально», – считает О. Ляшко. 

По его словам, проблему наполнения бюджета Пенсионного фонда можно 
решить за счет следующих шагов: создание новых рабочих мест, повышение 
фонда оплаты труда (Главком: Новости политики и экономики (glavcom.ua). – 
2010. – 18.08).  

 
*** 

Народный депутат Украины, лидер партии «Фронт змін» А. Яценюк 
пообещал внести на рассмотрение Верховной Рады несколько законопроектов 
в поддержку агропромышленного сектора. 

«В первую очередь нужно решать вопрос компенсации процентной ставки 
для сельхозпроизводителей. Вносить изменения в закон о госбюджете, 
финансирование из стабилизационного фонда переводить на общий фонд», – 
подчеркнул А. Яценюк. 

Он сообщил, что подготовит для внесения на рассмотрение парламента 
законопроект по регулированию рынка земли, который будет иметь четыре 
ограничения. 

«Право собственности на землю будут иметь только украинские граждане. 
Владелец земли обязан ее обрабатывать. Невозможность менять целевое 
назначение земли. Купля-продажа земли исключительно через государственную 
компанию», – подчеркнул народный депутат (ПАРЛАМЕНТ: Украинский 
политический tabloid (www.parlamentua.com). – 2010. – 18.08).  

 
 

ВИКОНАВЧА ВЛАДА 
 
Президент В. Янукович очікує від представників ЗМІ конкретної 

інформації щодо випадків, коли їм заважають говорити правду під час 
виконання професійних обов’язків. Про це В. Янукович сказав журналістам під 
час відвідування Національного Сорочинського ярмарку. 

Президенту журналісти поставили запитання щодо його думки про ситуацію, 
яка склалася в державі навколо свободи слова, зокрема, з огляду на заяви, у тому 
числі на міжнародному рівні, про запровадження в Україні цензури та згортання 
демократії. 

«Я вам скажу: якщо б була цензура, чи ви б могли поставити таке 
запитання?» – зауважив Президент. 

У зв’язку з цим він звернувся до представників ЗМІ з проханням 
поінформувати його про те, «хто вам заважає писати правду». 
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«Назвіть мені прізвища, назвіть мені компанію, власника. Поки що я 
конкретної відповіді не отримав», – сказав В. Янукович. 

На його думку, дискусія навколо свободи слова і цензури в Україні 
нагнітається з метою використання цієї теми як «засобу політичної боротьби». 

«Але я хочу сказати, що, мабуть, більш зацікавленої людини, ніж я, щоб 
казали і писали правду, в Україні немає. Я хотів би бути вашим партнером. Я 
добре розумію, що тільки вільна людина, у якої б були захищені права, буде 
щасливо жити в цій країні. Я хочу і бажаю своїм дітям і онукам, щоб вони жили в 
такій країні», – заявив В. Янукович (Українська правда (www.pravda.com.ua). – 
2010 – 18.08). 

 
*** 

Президент В. Янукович прогнозує «відносну стабільність» у питанні ціни 
на хліб. 

«У нас немає підстав говорити, що буде значно дорожчати хліб», – сказав він 
під час відвідання Сорочинського ярмарку. «Відносна стабільність цінова на 
хлібному ринку буде», – запевнив В. Янукович. 

Водночас Президент не виключив невелике подорожчання хліба, але 
запевнив, що влада буде робити все можливе, щоб цього не сталося. (Українська 
правда (www.pravda.com.ua). – 2010 – 18.08). 

 
*** 

 Президент України підписав Указ «Про Робочу групу з питань 
реформування кримінального судочинства». Робочу групу створено з метою 
підготовки узгоджених пропозицій щодо реформування кримінального 
судочинства, належного гарантування додержання конституційних прав громадян 
та впровадження загальновизнаних міжнародних демократичних стандартів у цій 
сфері, забезпечення виконання зобов’язань України перед Радою Європи. 

Глава держави призначив керівником робочої групи міністра юстиції України 
О. Лавриновича, секретарем робочої групи – заступника глави Адміністрації 
Президента України А. Портнова. 

Глава держави надав керівникові групи право вносити зміни до 
персонального складу, залучати до роботи в ній працівників центральних та 
місцевих органів виконавчої влади, підприємств, установ і організацій, 
одержувати в установленому порядку від органів виконавчої влади необхідні для 
роботи документи та матеріали. 

Робоча група має у тримісячний термін внести пропозиції щодо 
вдосконалення кримінального судочинства. 

Одним із завдань цієї групи буде напрацювання нового Кримінально-
процесуального кодексу з подальшим його прийняттям Верховною Радою України 
(Офіційне інтернет-представництво Президента України 
(www.president.gov.ua). – 2010. – 18.08). 
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*** 

Президент України доручив уряду створити належні умови в інтернатах 
для хворих дітей, літніх людей та інвалідів. 

Зокрема, глава держави доручив вивчити і впровадити в Україні кращий 
світовий досвід у цій сфері. 

Окрім того, Кабінет Міністрів має внести зміни до чинного законодавства для 
поліпшення медичного обслуговування і матеріально-побутових умов в 
інтернатах, та передати їх до міністерств праці та соціальної політики і охорони 
здоров’я. 

Для надання допомоги інтернатам керівництву уряду та регіонів доручено 
сприяти запровадженню шефства над ними трудовими колективами, благодійними 
фондами і громадськими організаціями. 

Відтепер в інтернатах щоквартально проводитимуть медичні обстеження та 
карантинні заходи під час сезонних хвороб, а за здоров’ям дітей стежитимуть 
протягом усього року (Офіційне інтернет-представництво Президента 
України (www.president.gov.ua). – 2010. – 18.08).  

 
*** 

Президент України В. Янукович розглядає забезпечення незалежності та 
справедливості судів як одну з найактуальніших проблем українського 
суспільства, і бачить її вирішення у проведенні широкомасштабної судової 
реформи. На цьому В. Янукович наголосив під час урочистої церемонії складення 
присяги суддями, вперше призначеними на посаду професійного судді. 

Звертаючись до присутніх, глава держави висловив упевненість, що «нове 
покоління українських суддів буде сповнене енергії й бажання обстоювати 
законність і справедливість у побудові демократичної держави». 

Глава держави закликав суддів не піддаватися спробам впливу на свої 
рішення. «Суд зобов’язаний бути чесним, і не має права підтримувати будь-які 
сили, окрім закону й законних інтересів наших громадян», – підкреслив            
В. Янукович. 

Президент також наголосив на необхідності викорінення практики тиску та 
втручання в роботу судових інституцій з боку будь-яких гілок влади. Саме з цією 
метою, наголосив В. Янукович, він вніс на розгляд Верховної Ради проект закону 
України «Про судоустрій і статус суддів», що був прийнятий парламентом і 
набрав чинності 30 липня цього року. «Це засвідчило початок реального 
здійснення судової реформи в Україні», – сказав В. Янукович. 

Окремо одним із завдань судової реформи в Україні глава держави назвав 
приведення системи правосуддя в Україні до норм і стандартів Ради Європи 
(Офіційне інтернет-представництво Президента України 
(www.president.gov.ua). – 2010. – 18.08).  
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*** 
Президент України В. Янукович заявив, що держава робитиме все 

можливе, щоб вирішити проблему сирітства. 
«Я дуже негативно оцінюю цю ситуацію. Вважаю, що швидше за все це був 

прорахунок. Тобто прорахувалися ті люди, які за це відповідали. Я не думаю, що це було 
щось навмисне», – сказав В. Янукович в інтерв’ю журналістам у Великих Сорочинцях. 

При цьому Президент відзначив, що цю ситуацію необхідно врахувати у 
внутрішній політиці Української держави і шукати механізми захисту дітей-сиріт 
у подальшому. За словами глави держави, це – величезна проблема. Адже таких 
дітей в Україні майже 110 тис. В. Янукович укотре підкреслив, що держава 
робитиме все можливе, аби таких дітей в Україні ставало менше, у тому числі – і 
за рахунок створення сприятливих умов для усиновлення (Офіційне інтернет-
представництво Президента України (www.president.gov.ua). – 2010. – 18.08).  

 
*** 

Перший віце-прем’єр-міністр України А. Клюєв дав ряд доручень щодо 
упередження та оперативного реагування на пожежі в Україні. Відповідні 
доручення перший віце-прем’єр-міністр дав, розпочинаючи засідання уряду. 

Так, перший віце-прем’єр-міністр доручив Міноборони, Мінагрополітики, 
МНС вжити невідкладних заходів щодо оснащення 10 вертольотів Міноборони 
необхідним обладнанням пожежогасіння. 

Також, за словами А. Клюєва, Мінекономіки, Мінпромполітики, Мінфін, 
МНС на наступне засідання уряду мають внести пропозиції щодо утилізації 
пожежонебезпечних матеріальних цінностей, які зберігаються на державному 
підприємстві «Луганський патрон» і є великою небезпекою для регіону, та 
звернути увагу на інші підприємства галузі, в технологічному виробництві яких є 
можливою загроза виникнення надзвичайних ситуацій. «Ми не повинні допустити 
повторення випадку, що 13 серпня поточного року стався на Шосткінському 
казенному заводі “Зірка”», – наголосив він.  

Крім того, Мінтрансзв’язку, «Укрзалізниця» повинні забезпечити готовність 
до використання пожежних поїздів для їх можливого залучення до гасіння лісових 
та торф’яних пожеж. 

Водночас перший віце-прем’єр доручив МНС та Мінфіну подати пропозиції 
щодо переоснащення гідрометеорологічної служби, а також спеціальної пожежної 
та рятувальної техніки з визначенням джерел фінансування. Водночас, за його 
словами, Держкомлісгосп має передбачити підготовку довгострокової програми 
відновлення лісів. 

А. Клюєв зазначив, що МНС разом з відповідними органами виконавчої 
влади у триденний строк мають підготувати пропозиції щодо державної нагороди 
учасників ліквідації пожеж, які особливо відзначились у складних ситуаціях 
(Урядовий портал (www.kmu.gov.ua). – 2010. – 18.08). 
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*** 
Перший віце-прем’єр-міністр України А. Клюєв доручив Міносвіти 

забезпечити повну готовність закладів освіти до навчального процесу            
2010–2011 рр. Про це він повідомив розпочинаючи засідання уряду. 

У зв’язку з цим А. Клюєв зобов’язав Міносвіти взяти під контроль 
завершення ремонтів у навчальних закладах та їх відповідне оснащення, а також 
прискорити друк підручників і забезпечити масовий доступ школярів і студентів 
до їх електронних версій. «Питанням підготовки до нового навчального року та 
реформам системи освіти буде приділено окреме засідання уряду», – наголосив 
він. 

Крім того, А. Клюєв доручив міністру праці та соціальної політики і міністру 
економіки переглянути концепцію організації шкільного харчування, зокрема, 
відмовитися від практики, коли фірма з однієї області, яка не має стосунку до 
громадського харчування, постачає продукти до шкіл інших областей.  

На засіданні Кабінету Міністрів серед іншого ухвалено рішення про 
забезпечення коштами ремонту та підготовки до опалювального сезону приміщень 
87 професійно-технічних училищ (Урядовий портал (www.kmu.gov.ua). – 2010. – 
18.08). 

 
*** 

Перший віце-прем’єр-міністр України А. Клюєв дав доручення 
Міністерству фінансів України до 20 серпня виділити 800 млн грн для 
виплати заробітної плати шахтарям до професійного свята. 

«Ми повинні гідно зустріти День шахтаря, забезпечити ритмічне та повне 
фінансування галузі, для чого Мінфіну забезпечити до 20 серпня спрямування 
бюджетних коштів в обсязі 800 млн грн для розрахунків із заробітної плати 
шахтарів», – наголосив А. Клюєв. 

Перший віце-прем’єр-міністр також зобов’язав Мінвуглепром забезпечити 
виплату зарплати працівникам вугільної промисловості у повному обсязі 
(Урядовий портал (www.kmu.gov.ua). – 2010. – 18.08). 

 
*** 

Перший віце-прем’єр А. Клюєв попередив керівників ряду областей про 
необхідність погашення боргів за газ. 

«Нормальній організації роботи з підготовки до зими заважає, перш за все, 
значна заборгованість за спожиті енергоносії», – сказав А. Клюєв. 

За його словами, це стосується керівників Донецької, Житомирської 
областей, а також Севастополя і Києва, «де рівень розрахунків за газ значно 
відстає». 

«Попереджаю керівників про персональну відповідальність за своєчасну 
підготовку всіх об’єктів. Вимагаю конструктивної та злагодженої роботи енерго-, 
газо- та теплопостачальних підприємств», – сказав А. Клюєв. 
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«У нас не повинно бути затримок з оплатою за енергоносії», – додав він. 
(Українська правда (www.pravda.com.ua). – 2010. – 18.08). 

 
*** 

Первый вице-премьер-министр А. Клюев заявляет о необходимости 
ускорить подготовку пакета документов для реализации реформ во всех 
сферах. Об этом он заявил, открывая очередное заседание правительства.  

«До окончания парламентских каникул осталось не так много времени. 
Правительство должно ускорить подготовку пакета документов по реформам во 
всех сферах, в том числе речь идет и об упрощении условий для ведения бизнеса в 
Украине», – отметил А. Клюев. 

По словам первого вице-премьера, на прошлом заседании правительства всем 
министерствам и ведомствам, причастным к выдаче лицензий и разрешений, было 
поручено ускорить работу по подготовке предложений относительно дерегуляции 
экономики, и сегодня Кабмин планирует внести изменения в план действий по 
усовершенствованию разрешительной системы. 

Кроме того, А. Клюев подчеркнул, что правительство продолжает 
реформирование энергетической отрасли, и на сегодняшнем заседании будет 
рассмотрен план подготовки нормативных актов, необходимых для реализации 
Закона «О принципах функционирования рынка природного газа», принятого 
Верховной Радой 8 июля этого года (Главком: Новости политики и экономики 
(glavcom.ua). – 2010. – 18.08).  

 
*** 

Кабінет Міністрів на засіданні схвалив концепцію Державної цільової 
програми підтримки соціально-економічного розвитку малих міст на            
2011–2015 рр. 

За словами міністра регіонального розвитку та будівництва В. Яцуби, 
концепція враховує національний і європейський досвід становлення та організації 
місцевого самоврядування.  

Він зазначив, що уряд доручив Мінрегіонбуду упродовж двох місяців 
підготувати і подати до Кабміну проект Державної цільової програми підтримки 
соціально-економічного розвитку малих міст на 2011–2015 рр. 

Метою програми є створення організаційних, нормативно-правових і 
економічних механізмів забезпечення позитивних зрушень у соціально-
економічному розвитку малих міст, підвищення життєвого рівня населення.  

В. Яцуба назвав два варіанти вирішення проблем соціально-економічного 
розвитку малих міст.  

Перший варіант передбачає поступове вирішення проблемних питань малих 
міст упродовж усього процесу виходу України з фінансової та економічної кризи 
за рахунок збільшення витрат державного бюджету на соціально-економічний 
розвиток у майбутні роки.  
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Другий варіант полягає в створенні державою необхідних законодавчих 
передумов для формування та діяльності самодостатніх дієздатних територіальних 
громад, органів місцевого самоврядування, здатних узяти на себе відповідальність 
за сталий розвиток своїх територій (Економічна правда (www.epravda.com.ua). – 
2010. – 19.08).  

 
*** 

Мінтранс ініціює приватизацію Ялтинського порту. Про це повідомив 
міністр транспорту та зв’язку К. Єфименко. 

«Я – прибічник приватизації Ялтинського порту, адже в плані вантажопотоку 
цього порту немає перспективи», – сказав він. 

За його словами, «водночас туристичний потенціал цього порту не можна 
порівняти з жодним іншим». 

«Сьогодні є інвестиційна програма на 2,2 млрд грн, яка передбачає створення 
на базі Ялтинського порту яхт-марини», – добавив очільник транспортного 
відомства. 

Нині свою зацікавленість у розвитку Ялтинського порту вже виявила низка 
інвесторів з Європи та Росії. 

Міністр при цьому зазначив, що прийняттю рішення про приватизацію 
Ялтинського порту передуватиме внесення змін до закону України, яким 
визначено перелік об’єктів, що не підлягають приватизації, та подальше 
включення порту до програми приватизації на 2011 р. 

Нині питання внесення змін до закону, яким визначено перелік підприємств, 
що не підлягають приватизації, розглянуто в першому читанні та направлено на 
доопрацювання в Мінекономіки. 

К. Єфименко зазначив, що попередньо питання приватизації узгоджене з 
Президентом та Прем’єр-міністром (Українська правда (www.pravda.com.ua). – 
2010. – 18.08). 

 
*** 

Мінтранс допускає перехід в аверсний режим роботи нафтопроводу 
Одеса-Броди за умови гарантування Білоруссю щорічного прокачування 
венесуельської нафти в об’ємі понад 9 млн т на рік. Про це повідомив міністр 
транспорту і зв’язку К. Єфименко. 

При цьому міністр нагадав, що раніше білоруська сторона заявляла про 
готовність забезпечення транзиту через територію України в об’ємі до 10 млн т 
нафти на рік, починаючи з 2011 р. (Українська правда (www.pravda.com.ua). – 
2010. – 18.08). 

 
*** 

Через 90 дней по завершении всех внутригосударственных процедур 
граждане Украины смогут ездить в Израиль без виз. Об этом сообщил 
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заместитель директора департамента информационной политики Министерства 
иностранных дел С. Саенко.  

«Это соглашение (о введении безвизового режима. – Ред.) вступает в силу 
через 90 дней после осуществления всех необходимых межгосударственных 
процедур, то есть мы должны этот документ ратифицировать в парламенте. 
Ратифицирует и согласовывает все внутренние процедуры израильская сторона. 
Мы обмениваемся нотами о том, что все процедуры завершены, и через 90 дней 
оно вступает в силу после уведомления о завершении всех 
внутригосударственных процедур», – отметил С. Саенко (Четверта Влада 
(www.4vlada.net). – 2010. – 19.08).  

  
*** 

Кабинет Министров Украины перенес рассмотрение вопроса о введении 
квот на экспорт зерна на следующую среду, 25 августа. Об этом сообщил 
первый заместитель министра аграрной политики С. Мельник. 

По его словам, детали этого решения все еще проходят согласование в 
Министерстве экономики. С. Мельник также сообщил, что квоты будут вводиться 
для таких культур, как фуражная пшеница, ячмень и рожь. На экспорт кукурузы и 
рапса никаких ограничений пока не предвидится. Как отметил замминистра, 
вопрос о квотировании экспорта кукурузы все же может быть рассмотрен, но уже 
после того, как будет собран урожай (УРА-Информ (ura-inform.com). – 2010. – 
18.08).  

 
*** 

Заместитель главы Администрации Президента А. Герман заверяет, что 
Администрация Президента стала более открытой для людей, куда могут 
прийти не только министры с отчетами, но и простые граждане.  

«Президент – самый проинформированный человек в стране. У него есть все 
возможные источники информации. И все ему доступны», – сказала А. Герман. 

Также она рассказала, что ежедневно на прием к В. Януковичу приходят 
разные люди – от министров и депутатов до простых граждан (Главком: Новости 
политики и экономики (glavcom.ua). – 2010. – 19.08).  

 
 

ПОЛІТИКА 
 
Гражданская партия «Пора» объявила о самостоятельном участии в 

местных выборах в нынешнем году и полномасштабном возобновлении своей 
деятельности. Как сообщает пресс-служба партии, такое решение было принято 
на заседании политсовета партии. 

В связи с этим ГП «Пора» объявила о мобилизации своего актива и 
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проведении съезда 4 сентября нынешнего года. 
Политсовет ГП «Пора» определил, что цель избирательной кампании – 

привести в местную власть лучших представителей общин, только тех, кто уже 
сегодня имеет авторитет и принес реальную пользу своим трудом. Кроме того, 
Политсовет решил, что все ранее избранные депутаты «Поры» будут выдвигаться 
только по мажоритарным округам, поскольку имели возможность доказать свою 
эффективность людям (PRESIDENT.org.ua (president.org.ua). – 2010. – 18.08).  

 
*** 

Нова редакція закону про вибори обмежує права участі політичних 
партій у виборах. Про це йдеться в меморандумі, підготовленому Міжнародним 
республіканським інститутом та Національним демократичним інститутом 
(обидва – США). 

«Закон містить численні технічні помилки та плутанину процедур», – 
зазначається в документі. 

Зокрема, експерти розкритикували норму закону, яка дає можливість партіям 
брати участь у виборах лише за умови, що партійні осередки зареєстровані за рік 
до виборів. 

Це «обмежує виборчі можливості новостворених партій, в тому числі тих, які 
зараз представлені в парламенті, створюючи очевидні переваги діючим партіям», 
йдеться в заяві. 

«Обмеження для нових партій і незалежних кандидатів є необгрунтованим у 
світлі принципів, встановлених українським законодавством, а також 
міжнародними зобов’язаннями, які Україна на себе взяла», – зазначається в 
меморандумі. 

Інститути підкреслюють, що ключові зміни до закону про вибори були 
внесені за 100 днів до виборів, хоча за принципами Венеціанської комісії зміни в 
законодавство про вибори можна вносити протягом року до виборів. 

Американці вважають, що призначення членів територіальних виборчих 
комісій лише тими політсилами, що представлені в парламенті, може призвести до 
національних політичних конфліктів і суперечок в ТВК. 

На їхню думку, це також може «призвести до втрати довіри до ТВК місцевих 
учасників виборчого процесу». 

Крім того, в документі зазначається, що вимога закону щодо висунення в 
мери лише від партій підриває «основи численних успішно самостійно обраних 
мерів, змусивши їх, замість цього, на союз з партіями». 

«Ймовірно, збільшиться залежність місцевих еліт від традиційних політичних 
партій. Ефект буде обмежувати вибір виборців і право окремих громадян, що 
прагнуть бути обраними на державні посади», – йдеться в заяві (Українська 
правда (www.pravda.com.ua). – 2010. – 18.08). 
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*** 
В організації Transparency International стурбовані останніми подіями 

щодо виділення частот на мовлення приватним телеканалам ТВі та 5 канал. 
Про це заявив регіональний директор по Європі і Центральній Азії організації            
М. Маршалл в листі до віце-прем’єра з питань безпеки В. Сівковича. 

М. Маршалл нагадав, що під час зустрічі 20 травня в Києві у нього з            
В. Сівковичем була «хороша розмова» про важливість боротьби з корупцією. 

«Ви заспокоїли мене, що ваш уряд зобов’язується активізувати свою 
боротьбу проти корупції», – нагадав експерт. 

В листі він зазначає, що «вільні засоби масової інформації є однією з 
найважливіших основ демократії і належного управління, а також боротьби з 
корупцією». 

«Не існує прозорості без вільних ЗМІ, і неможливо боротися з корупцією без 
прозорості. Незалежні і добре підготовлені сміливі журналісти є кращими 
союзниками в притягненні всіх нас до відповідальності», – сказав М. Маршалл. 

Представник організації Transparency International зазначив, що його «змушує 
ще більше хвилюватися очевидний конфлікт інтересів між службою на високому 
рівні в уряді і приватним володінням засобами масової інформації в цій історії». 

«Такий конфлікт інтересів може в кінці кінців підірвати довіру до будь-яких 
рішень регулюючого органу», – вважає він. 

М. Маршалл сподівається, що слухання у справі щодо розподілу ліцензій TВi 
та 5 каналу відбудеться відкрито для громадськості і уряд «зробить все, щоб 
процес розподілу ліцензій був прозорим, справедливим і вільним від будь-якого 
політичного тиску» (Українська правда (www.pravda.com.ua). – 2010.– 18.08). 

 
*** 

СПУ буде брати участь у місцевих виборах самостійно. Про це заявив 
лідер партії В. Цушко, повідомляє прес-служба партії. 

«У нас створено майже 200 партій, і сьогодні немає ніякої логіки в будь-яких 
об’єднаннях. Це ті самі особи, що переходять з одних партій в інші і нічого не 
змінюють. Потрібно, щоб люди об’єднувалися навколо ідеї», – заявив В. Цушко. 

Він також сказав, що не вірить в об’єднання, особливо перед виборами, «тому 
що амбіції у всіх дуже великі. Об’єднувати треба народ у вигляді підтримки ідей і 
програм». 

«Не бачу змісту з кимось об’єднувати СПУ. Партія піде на вибори 
самостійно. Буде мати підтримку – добре, не буде – тоді будемо думати, що далі 
робити», – сказав він (Українська правда (www.pravda.com.ua). – 2010. – 18.08). 

 
*** 

«Наша Україна» наполягає на відновленні заборони на в’їзд до України 
особам, що дозволяють собі «демонстративну зневагу» до українців та 
України. Про це сказано у заяві НУ у відповідь на останні висловлювання 
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головного комуніста Росії Г. Зюганова. 
«Наша Україна» звертає увагу української громадськості, Президента            

В. Януковича, Міністерства закордонних справ та правоохоронних органів на 
загрозливу тенденцію останніх місяців, яка полягає у прогресуючій зневазі 
громадян іноземної держави до української державності та її територіальної 
цілісності», – йдеться у заяві. 

На думку членів НУ, причиною цієї тенденції «є відчуття повної безкарності, 
породжене відсутністю адекватної реакції з боку нової української влади на 
попередні випади». 

«Тому наполягаємо на відновленні заборони на в’їзд до нашої держави 
особам, що дозволяють собі демонстративну зневагу до українців та України», – 
заявляють вони (Українська правда (www.pravda.com.ua). – 2010 – 18.08). 

 
*** 

Заклики російських політиків до возз’єднання Росії, України й Білорусі не 
дадуть бажаного ефекту, переконаний глава Інституту «Республіка»            
В. Чемерис. 

«Я не думаю, що В. Янукович і Партія регіонів хочуть бути губернаторами 
“малоросійської губернії”», – сказав він, передає «Німецька хвиля». «Для них 
вигідніше керувати незалежною країною і бути самостійними», – додав експерт. 

Водночас В. Чемерис вважає, що український уряд і Президент надто 
толерантно ставляться до одіозних російських політиків, які неоднозначно 
висловлюються про територіальну цілісність України. 

Раніше українська сторона принаймні займалася практикою ведення «чорних 
списків», куди заносилися прізвища небажаних «російських гостей» – нині ж, 
констатує правозахисник, така практика припинена. 

При цьому Москва й досі складає списки українців, яким заборонено в’їзд на 
територію Російської Федерації, наголошує В. Чемерис. 

На його думку, Служба безпеки України та Міністерство закордонних справ 
нині неадекватно реагують на «випади» окремих російських політиків. 

Також українські дипломати абсолютно не домагаються на міжнародному 
рівні пояснень від російської сторони щодо заборони перетинати кордон Росії 
деяким українським громадянам (Українська правда (www.pravda.com.ua). – 2010. 
– 18.08). 

 
*** 

Унификация налогового законодательства Украины, России и Беларуси 
смогла бы принести значительную пользу трем государствам. Такое мнение 
высказал народный депутат от КПУ Е. Царьков. 

«Я вижу здесь три задачи: первая – геополитическая. Как показал опыт, после 
развала Союза однополярный мир себя не оправдал. Он, наоборот, обострил 
противоречия, имеющиеся между геополитическими культурными слоями, 
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поэтому это необходимо с одной стороны», – отметил Е. Царьков. 
По его мнению, создание Таможенного союза смогло бы облегчить для 

Украины проведение ряда экономических операций.  
По словам Е. Царькова, в то время когда развалился Советский Союз, другие 

страны мира шли к консолидации. «Это и Европейский Союз, это и страны 
Южной Америки, которые понимают, что сегодня нужно объединяться и, таким 
образом, противостоять глобализации экономики, чтобы обеспечивать выживание 
народов. Это связано и с транснациональными платежами, и с унификацией 
ресурсной базы», – подчеркнул народный депутат (Главком: Новости политики 
и экономики (glavcom.ua). – 2010. – 18.08).  

 
 

ЕКОНОМІКА 
 
Зростання валового внутрішнього продукту України в 2010 р. може 

становити понад 4      %. Такий прогноз висловив виконавчий директор з питань 
економіки Національного банку України І. Шумило. 

«На наш погляд, є всі підстави вважати, що мета, поставлена урядом, може 
бути реалістичною. І навіть дещо більшою ... 4 % – це консервативний прогноз», – 
сказав він. 

За словами І. Шумила, згідно з розрахунками НБУ, зростання ВВП у січні – 
липні 2010 р. порівняно з аналогічним періодом 2009 р. становило 5 %: у липні 
2010 р. зростання ВВП становило до липня 2009 р. 2,5 %. 

За оцінкою НБУ, зростання ВВП у І півріччі 2010 р. до січня – червня 2009 р. 
становило близько 5,5 %. 

Національний банк України припускає, що інфляція в серпні перебуватиме в 
межах від 0 % до близько 1 %. 

За словами І. Шумило, прискорення зростання цін в основному буде пов’язане з 
адміністративним збільшенням тарифів на газ. 

У цілому, за його словами, інфляція в Україні в 2010 р. становитиме            
10–12 %, у тому числі базова інфляція 8–10 % (Економічна правда 
(www.еpravda.com.ua). – 2010 – 18.08). 

 
*** 

Всупереч очікуванням у серпні 2010 р. експерти зафіксували різкий 
стрибок цін на цукор. 

Так, за останній тиждень оптова вартість солодкого продукту перевищила            
9 грн за кг і, як відзначають аналітики, з урахуванням того, що запаси, як у 
виробників, так і в оптовиків невеликі, ціна на цукор буде зростати і далі. 

Аномальна спека в Україні негативно вплинула на зростання цукрового 
буряка: висока середньодобова температура і відсутність вологи негативно 
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позначаються на врожайності цукрових буряків, знижуючи врожай коренеплодів і 
їх цукристість. 

Як відзначають аналітики, у результаті того, що частина посівів на сході і на 
півдні країни перебувають ув критичному стані, аграрії, швидше за все, 
відмовляться проводити на них збиральні роботи. 

На думку аналітиків, окрім проблем з урожаєм, існує також і проблема і з 
його збереженням. 

Експерти також відзначають, що з урахуванням зростання ціни на цукор на 
зовнішньому ринку, Україна неминуче зіткнеться з її ростом і на внутрішньому 
ринку (Економічна правда (www.еpravda.com.ua). – 2010 – 18.08). 

 
***  

У січні – липні 2010 р. сумарний збиток комерційних банків становив            
8 623 536 000 грн. Про це йдеться в повідомленні НБУ, доходи банків у січні – 
липні становили 78 378 385 000 грн, витрати – 87 001 921 000 грн. 

У тому числі процентні доходи банків у січні – липні становили            
66 729 321 000 грн, комісійні доходи – 8 215,220 млн грн, інші операційні доходи – 
2 030 097 000 грн. 

Процентні витрати в січні – липні становили 36 862,700 млн грн, комісійні 
витрати – 1 434 802 000 грн, загальні адміністративні витрати – 15 871 299 000 грн, 
відрахування в резерви – 28 583 946 000 грн. 

НБУ відзначає, що якщо в попередні періоди відрахування в резерви 
становили основну частину в загальному обсязі видатків, то в січні – липні на 
перше місце вийшли процентні витрати, а відрахування в резерви опинилися на 
другому (Економічна правда (www.еpravda.com.ua). – 2010 – 18.08). 

 
*** 

Исполнительный директор Национального банка по экономическим 
вопросам И. Шумило прогнозирует сохранение валютно-курсовой 
стабильности в ІІІ–ІV квартале 2010 г. 

«Даже если ситуация в ІV квартале изменится, то развитие ситуации на 
валютном рынке будет позитивным», – сказал чиновник. 

Залогом стабильности на валютном рынке, по словам исполнительного 
директора НБУ, является достаточный уровень золотовалютных резервов, а также 
ожидаемые поступления валюты в страну от МВФ и планируемого размещения 
украинских государственных еврооблигаций. 

И. Шумило также отметил, что выступает за пересмотр Нацбанком учетной 
ставки в соответствии с изменениями в финансово-экономической сфере 
(Четверта влада (4vlada.net). – 2010 – 18.08). 

 
*** 

Шевченковский районный суд Киева признал претензии Rosukrenergo к 
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НАК «Нефтегаз Украины». Он постановил, что «Нефтегаз» нарушил контракт, 
лишив Rosukrenergo доступа к 11 млрд куб. м природного газа, которые 
принадлежат последнему, говорится в документе. 

«Нефтегаз» оказался должен Rosukrenergo 184 млн долл. Таким образом 
украинский суд полностью подтвердил вердикт международного арбитража, что 
было необходимо для исполнения решения в Украине (Версии 
(www.versii.com.ua). – 2010. – 19.08).  

 
*** 

Частка простроченої заборгованості в Україні у липні 2010 р. зросла на 
0,7      % і до 1 серпня становила 11,5      % загальної суми виданих кредитів. 
Про це ідеться в повідомленні на веб-сайті НБУ.  

За даними Нацбанку, в абсолютному вираженні обсяг простроченої кредитної 
заборгованості за минулий місяць зріс на 7,5 %, або на 5,812 млрд грн, – до            
83,403 млрд грн, а з початку року – на 19,3 %, або на 13,468 млрд грн.  

За 2009 р. проблемна заборгованість в країні зросла в 3,9 раза – до            
69,935 млрд грн (9,4 % загальної суми кредитів), збільшуючись щомісячно 
(Економічна правда (www.epravda.com.ua). – 2010. – 19.08).  

 
*** 

Украинская зерновая ассоциация просит Кабинет Министров 
воздержаться от введения ограничений на экспорт зерна до 15 сентября. Об 
этом говорится в обращении УЗА к Премьер-министру Н. Азарову. 

«Украинская зерновая ассоциация от имени всех своих членов просит Вас не 
внедрять никаких ограничений на экспорт зерновых до 15 сентября, а также снять 
все существующие неформальные ограничения и препятствия (в особенности со 
стороны Таможни), которые делают невозможным проведение экспортных 
операций», – говорится в обращении. 

УЗА также обращает внимание Н. Азарова, что предложенные министром 
аграрной политики Н. Присяжнюком экспортные квоты (2,5 млн т пшеницы и 
ячменя до конца года плюс 1 млн т зерна, которые сейчас находятся в портах) 
необоснованно занижены. 

Ассоциация подчеркивает, что в портах находится больший объем зерна, чем 
объявленные министром 1 млн т, – 1,1 млн т хранятся в портовых элеваторах,            
0,4 млн т загружено на корабли и 0,36 млн т находятся в железнодорожных 
вагонах. 

При этом УЗА приводит в письме прогнозы Министерства сельского 
хозяйства США, о том, что Украина способна экспортировать более 15 млн т 
зерна (6 млн т пшеницы, 4 млн т ячменя и 5 млн т кукурузы) в текущем 
маркетинговом году, а также прогнозы украинского Минагрополитики (урожай 
ожидается 40–40,8 млн т при внутренней потребности в 26–27 млн т). 

УЗА также отмечает, что в случае введения предлагаемого Н. Присяжнюком 
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объема экспортных квот, это приведет к потерям зерноэкспортеров вследствие 
срывов контрактных обязательств, потерям зернопроизводителей из-за снижения 
цен на зерно, потерей 8–9 млн т зерна вследствие нехватки элеваторных 
мощностей. 

Также ассоциация подчеркивает, что введение предлагаемых 
Минагрополитики ограничений противоречит обязательствам Украины перед 
Всемирной торговой организацией и негативно скажется на репутации страны в 
целом (Перший Діловий канал (www.fbc.net.ua). – 2010. – 18.08).  

 
*** 

Украинские предприниматели начинают подготовку к массовым 
уличным акциям протеста против наступления властей на их экономические 
права. О таком решении заявили в Ассамблее общественных организаций малого 
и среднего бизнеса Украины. 

Как сообщается, на собрании Ассамблеи предприниматели, представляющие 
около 100 общественных организаций из всех областей, выразили недовольство 
проектом нового Налогового кодекса. Новый Кодекс они считают «фактическим 
уничтожением предпринимателей как класса», пояснил член координационного 
совета Ассамблеи А. Панаетов (МинПром – информация бизнес-класса 
(minprom.ua). – 2010. – 19.08).  

 
 

 


